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Padají ceny stavebních prací 
Ceny stavebních prací v pozemním stavitelství, do kterého patří výstavba budov a bytů, kvůli 

hospodářské krizi spadly až o desítky procent. V některých případech klesly o desetinu, v jiných 
ale stavební firmy jdou do boje o zakázky ve srovnání s minulými roky s cenami až o 35 procent 
nižšími. Vyplývá to ze zjištění mezi stavebními firmami a odborníky mezinárodní poradenské spo-
lečnosti Jones Lang LaSalle. V současné době jsou výsledné ceny zakázek v porovnání s roky 
stavebního boomu 2007 a 2008 o deset až 35 procent nižší.  

Cenový rozptyl způsobuje různorodost zakázek. Do cen podle projektového manažera promluvi-
la hospodářská krize. Ceny prací snižují také levnější stavebniny. Například tepelně izolační mate-
riály, zdicí tvárnice nebo ocelové výrobky zlevnily v řádech desítek procent. U dalších stavebních 
vstupů, jako například v případě betonu, zemních prací či energií, ceny klesly o jednotky procent. 
Stavebníci ale odhadují, že další pokles cen za stavební práce již tak výrazný nebude, protože fir-
my už údajně nemají kam ustupovat. 

 Krize dopadla i na slovenské stavebnictví 
Na Slovensku se začínají projevovat první příznaky ekonomické krize. Po rekordním růstu HDP 

v roce 2007 (10,2 %) tempo zpomalilo na 6,4 % (růst v 2008) a pro tento rok analytici již předpo-
vídají pokles slovenského hospodářství. Za první čtyři měsíce kleslo stavebnictví na Slovensku 
meziročně o 13,7 procenta. Hodnota stavební produkce v absolutním vyjádření se v dubnu v běž-
ných cenách zvýšila na 456 milionů eur (asi 12,3 miliardy korun) z březnových 411 milionů eur.  

Celkový vývoj ekonomiky znatelně ovlivňuje také stavebnictví a příznaky, že krize se začíná 
projevovat i zde, jsou již zcela zřejmé – většina firem předpovídá pokles slovenského stavebnictví, 
nedostatečná poptávka je nejčastěji zmiňované omezení růstu pro firmy, menší množství zakázek 
již také vedlo k poklesu vytíženosti kapacit. Naopak nedostatek zkušených pracovních sil již zdale-
ka nepředstavuje takový problém jako dříve. Tyto závěry přináší aktuálně publikovaná Kvalitativní 
studie slovenského stavebnictví 2009, která je založena na strukturovaných rozhovorech s vybra-
ným vzorkem 45 stavebních firem, a dále pak také jejich 84 dodavatelů. Tuto studii zpracoval CE-
EC Research ve spolupráci s poradenskou společností KPMG Česká republika. 

Zamrzla výstavba 13 tisíc bytů 
Bytová výstavba klesá. Developeři nezaha-

jují novou výstavbu a odkládají realizaci 
svých projektů. Ve „zmrazených“ a odlože-
ných projektech je jen v Praze přes 13 000 
bytů. Podle údajů ČSÚ se výstavba bytů v 
bytových domech v prvním čtvrtletí tohoto 
roku snížila o více než 30 % ve srovnání se 
stejným obdobím roku loňského. Podle ana-
lýz společnosti Ekospol a.s. mají developeři 
rozplánováno po Praze více než 60 projektů o celkovém objemu 13 000 bytů. Tyto projekty jsou 
zatím pouze v plánech, nebyl u nich zahájen prodej a podle všeho se v nejbližších letech vůbec 
nezačnou stavět. „Je logické, že nutně  nastane období, kdy krizí zdecimovaná nabídka nebude 
stačit uspokojit oživenou poptávku po bydlení. V tomto období budou rozhodně ceny bytů stou-
pat.“ uvádí šéf Ekospolu Evžen Korec. 

Neefektivní kanceláře v Praze 
Praha má o 28 % vyšší náklady za kanceláře na jedno pracovní místo ve srovnání s evropským 

průměrem. Efektivita a optimalizace nákladů - v posledních měsících klíčová slova pro firmy bez 
ohledu na obor činnosti, obrat i počet zaměstnanců. Trvající ekonomická stagnace nutí mnohé 
managementy přepočítávat výdajové položky, které ještě loni přehlížely. Patří mezi ně rovněž ná-
klady spojené s pronájmem kanceláří. Nejnovější studie mezinárodní poradenské společnosti DTZ 
European Office Affordability Index (Index dostupnosti evropských kanceláří) uvádí, že průměrný 
nájemce ve významných evropských administrativních oblastech utratí 15 % výkonu (příjmu či 
podílu na obratu) jednoho zaměstnance za náklady spojené s pronájmem kanceláří. „Ačkoliv rozdí-
ly mezi náklady za pronájem kanceláří v jednotlivých městech nejsou hlavním motivem pro rozho-
dování o lokalitě, firmy se na ně stále častěji dívají a berou je v úvahu při rozhodování o budoucím 
umístění kanceláře,“ konstatuje Bert Hesselink, vedoucí oddělení pronájmu kancelářských ploch v 
pražské pobočce DTZ. 
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Nový modulový fasádní systém 
Každý rok na jaře žije italský Milán 

designem. Letos se zde se samostatnou expozicí 
představila i mladá slovinská designerka Nika 
Zupanc a své originální designové kousky jako 
sofa, kolébku či prachovku apod., tedy ryze 
ženské a domácké atributy, umístila do speciální 
černobílé architektonické instalace nazvané The 
Doll house. Pro stavbu tohoto „domečku“ krea-
tivně využila nový modulový fasádní systém 
Qbiss by trimo, který v sobě spojuje moderní a 
estetický design se špičkovou funkční kvalitou. Nika tak propojila křehkost svých jedinečných 
artefaktů s komerčně využívanými materiály. Jak říká autorka: „Pro mou práci je velmi důležité 
pracovat s každým detailem, abych dosáhla požadovaného efektu, a tak i umístění musí být per-
fektní, aby dalo mé práci požadovaný rámec.“ Na dotaz, proč si vybrala právě produkt společnosti 
Trimo, Nika Zupanc odpovídá: „Nejprve jsem si vybrala pro spolupráci společnost Trimo jako 
takovou. Zaujala mě profesionalita a vysoká úroveň, o jakou tato společnost usiluje, a zároveň 
odvaha a zvídavost, s jakou přistupuje ke svému dalšímu vývoji. Ať už jsou to nové trhy, neobvyk-
lá spolupráce nebo jakékoli jiné výzvy. A Qbiss by trimo jako velmi sofistikovaný modulový sys-
tém splňuje nejvyšší technologické a funkční standardy a má přitom vysokou estetickou úroveň. 
Přišlo mi tedy jako velmi dobrý nápad využít základní funkci těchto panelů a udělat fasádu, obal 
pro mou instalaci, právě z nich.“ 

Lepší ostraha objektů i za šera 
Společnost Schneider Electric přichází na trh s novou řadou megapixelových kamer Pelco Sarix. 

Jejich výhodami jsou především vysoké rozlišení umožňující rozpoznat daleko větší detaily sníma-
ného objektu a zároveň vysoká citlivost i při špatných světelných podmínkách. Kamery jsou vhod-
né zejména pro  ochranu průmyslových a komerčních budov, ale mohou být i součástí městských 
kamerových systémů, na stadionech apod. Označení Pelco Sarix nesou produkty, které se mohou 
stát součástí IP kamerových systémů nebo mohou pracovat i samostatně. 

Novinky pro nízkoenergetické domy 
Nový topný kabel a ultratenká lepená topná rohož ECOFLOOR pro tenkovrstvé pod-
lahové topné systémy - Fenix Jeseník rozšířil nabídku výrobků ECOFLOOR o nový 
ultratenký topný kabel ECOFLOOR ADSA a z něj vyráběné lepené topné rohože 
ECOFLOOR CM. Topný kabel ECOFLOOR ADSA je se svým průměrem 2,5 - 2,7 
mm jedním z nejtenčích dvoužilových topných kabelů na trhu. Přičemž jeho dobrá 

mechanická odolnost je zachována použitím pláště z fluoropolymeru ETFE, který má vynikající 
mechanickou, teplotní i chemickou odolnost. Kabely izolované fluoropolymery se uplatňují pře-
vážně v odvětví osvětlovací techniky, v piezoelektrickém použití a ve vojenské oblasti. Topný 
kabel ADSA je základem nových tenkých lepených topných rohoží ECOFLOOR CM. Ultratenké 
topné rohože jsou určeny pro tenkovrstvé podlahové topné systémy a jejich nízká tloušťka se vý-
razně odrazí na úspoře flexibilního lepidla. 

Stavba plotu s novým vrtákem 
Vybudování plotu kolem stavební parcely, lesní školky nebo výběhu pro hospodářská zvířata je 

docela náročné. Znamená totiž vyhloubení často i desítek úzkých a hlubokých děr pro opěrné 
sloupky. Pokud se do toho pustí člověk holýma rukama, má před sebou dlouhé dny doslova otroc-
ké práce. Řešením je v tomto případě motorový vrták. Novinkou, kterou na český trh přivedl pře-
kvapivě Mountfield, jinak specializovaný prodejce zahradní techniky, je motorový vrták MTL 51. 
Firma zřejmě myslela přednostně na chalupáře, sadaře a vinaře, ale tento vrták má parametry tako-
vé, že splní očekávání i profesionálních stavebních firem, silničářů nebo komunální sféry. Může 
sloužit i k odebírání půdních vzorků. Jde o robustní stroj, přičemž  zaujme jeho nízká hmotnost - 
pouhých 9,1 kg. Maximální otáčky uvedené jeho evropským výrobcem Oleo-Mac (též motorové 
pily a křovinořezy) jsou 9900/min (jsou redukovány v poměru 40 : 1). 

Olomoucký kraj bude dotovat zateplení domů  
Olomoucké hejtmanství začne v červenci 

přijímat od zájemců žádosti o dotace na zatep-
lení domů. Příspěvky se jim vedení kraje roz-
hodlo poskytovat proto, aby zmírnilo v regio-
nu dopady světové finanční krize. Ze stejného 
důvodu kraj podpoří i firmy, kterým bude 
přispívat na zvýšení kvalifikace zaměstnanců. 
Podle odhadů vedení hejtmanství si letos pro-
gramy podpory vyžádají 15 milionů korun. 

V Ústeckém kraji roste počet stavebních povolení  
V Ústeckém kraji se v letošním prvním 

čtvrtletí roku meziročně zvýšil počet vyda-
ných stavebních povolení a podaných ohláše-
ní. Úřady a stavebníci jich vyhotovili 1660, 
což je o 14,2 procenta více než o rok dříve. 
Orientační hodnota staveb, na něž byla povo-
lení vydána, přitom klesla meziročně o více 
než 42 procent na 3,82 miliardy korun. 

Vary investují do zajištění nestabilních svahů 
Karlovy Vary letos zaplatí za zabezpečení 

nestabilních svahů a opěrných zdí převážně v 
lázeňské části města více než 24 milionů ko-
run. Nejnákladnější akcí je rekonstrukce sva-
hu v ulici Na Vyhlídce, který by mohl sesu-
vem ohrozit komunikaci pod ním. Jeho zpev-
nění a současně i vytvoření 50 parkovacích 
míst v jeho patě bude stát zhruba 9,4 mil. Kč. 

Nová víceúčelová sportovní hala  
V Rožnově pod Radhoštěm na Vsetínsku 

vyrůstá nová víceúčelová sportovní hala. Zaří-
zení, které budou moci obyvatelé a návštěvní-
ci města využívat především pro tenis, ale i 
několik dalších druhů sportů, bude stát zhruba 
25 milionů korun. První návštěvníky by hala 
měla přivítat už letos na podzim.  

Pavilon P na BVV 
Nový pavilon P na brněnském výstavišti se 

poprvé otevřel u příležitosti autosalonu. Hala 
o rozměrech 220 x 90 metrů, nahrazující staré 
budovy P a X, je svými parametry největší 
výstavní halou ve střední Evropě. 

Slaný chce vybudovat obchvat místní části Želevčice  
Slaný na Kladensku chce vybudovat ob-

chvat místní části Želevčice, který by odtud 
odvedl dopravu mířící do výrobního závodu 
firmy Linet. Na výstavbu silnice za 12 až 15 
milionů korun chce město získat dotaci z regi-
onálního operačního programu. Pokud s žá-
dostí uspěje, mohl by obchvat vzniknout již v 
příštím roce. 
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Vzniká denní stacionář pro handicapované  
V Novém Jičíně začala výstavba denního 

stacionáře pro tělesně i mentálně handicapova-
né osoby. Zařízení bude určeno lidem starším 
18 let a jeho kapacita bude celkem 25 osob, 
řekl místostarosta města Vladimír Bárta. Den-
ní stacionář bude sloužit postiženým z celého 
regionu. Stacionář vznikne přebudováním 
někdejší mateřské školy. Náklady na její úpra-
vu budou zhruba 6,5 milionu korun. 

Fond dopravy zanedbal údržbu silnic 
Státní fond dopravní infrastruktury (SFDI) 

podle Nejvyššího kontrolního úřadu upřed-
nostňuje výstavbu a zanedbává údržbu dálnic 
a silnic první třídy. Odkládáním se opravy 
prodražují až o pětinu, uvádí ve své zprávě 
NKÚ. Ministr dopravy a bývalý šéf fondu 
Gustáv Slamečka kritiku odmítl s tím, že údrž-
ba vždy byla prioritou fondu. „Za období let 
2006 až 2008 se u 208 akcí zvýšily náklady o 
téměř 1,5 miliardy korun, to je o 18 procent," 
uvedl prezident úřadu František Dohnal. Před-
pokládaná doba realizace nebyla podle NKÚ 
dodržena u 167 akcí, což představuje téměř 70 
procent všech oprav. 

Ve Slavkově se mají stavět poldry 
Slavkov u Brna by za dva roky měl být zcela 

ochráněn před tříset- až pětisetletou vodou. 
Protipovodňová opatření vodohospodáři do-
končí stavbou poldrů na potoku Prostředníček. 
Radnice už na stavbu, kterou bude řídit Povo-
dí Moravy, získala evropskou dotaci. Nyní se 
zpracovává projekt pro stavební povolení a 
výběrové řízení, řekl starosta Ivan Charvát. 
Když vše půjde dobře, začne se podle něj 
stavět na přelomu roku. 

Vyškov chce opravit pro úředníky novou budovu 
Ve Vyškově chtějí v příštích dvou letech 

sestěhovat městské úředníky do jednoho kom-
plexu. Desítky pracovníků, kteří dnes mají 
kanceláře v zámku a objektu bývalého okres-
ního úřadu, chtějí přesunout do budovy vedle 
hlavního sídla radnice na Masarykově náměs-
tí. Město loni chátrající objekt za 15 milionů 
korun koupilo. Nyní připravuje rekonstrukci, 
která by podle prvních odhadů měla stát asi 
100 milionů korun. 

Dva největší bytové projekty 
V Plzni startují dva největší bytové projekty 

za posledních pět let. V městském obvodu 
Lhota vznikne 140 rodinných domků a 
dvojdomků, které vybuduje pardubický CZ 
Stavební Holding. Ve vedlejší části Valcha 
začne také ještě letos budovat pražský V In-
vest CZ prvních 129 bytů nového sídliště No-
vá Valcha, které se má postupně rozrůst na 
pětinásobek. „Na deseti hektarech ve Lhotě 
Na Dolíkách se nabízí prvních 28 domků a 
zájemci jsou. Lidi by kupovali více, ale mají 
problémy se získáním hypotéky,“ řekl starosta 
Lhoty Jiří Schoř. Podle Pavly Šimečkové z CZ 
Stavebního Holdingu bude mít projekt staveb-
ní povolení v listopadu. „Teď jsme rozjeli 
nabídku a zájem je,“ dodala. Nejlevnější do-
mek stojí tři miliony korun.  

Rezidence Rozhledna 
Nová budova vysoká 15 pater za více než 330 milionů 

vyrostla v režii přední české realitní společnosti Sekyra 
Group Real Estate v Praze 4 u Budějovického náměstí. 
Rezidence Rozhledna dosahuje výšky necelých 50 metrů a 
zahrnuje 103 bytů ve velikosti od 2 + kk do 3 + kk a 12 
ateliérů. V současnosti již zbývá prodat poslední dva byty. 
Investor na ně vyhlásil akční slevy, které původní cenu 
snižují o více než 20 %. Díky tomu zde zájemci pořídí nej-
levnější byt již od 3,2 milionu korun.  

Rezidence Rozhledna, která se stala novou dominantou 
Prahy 4, je určena jak mladým rodinám s dětmi, tak nároč-
nějším zájemcům. K hlavním důvodům, proč si noví obyva-
telé vybrali bydlení právě na rohu ulic Antala Staška a Na 
Strži, patří výhledy na téměř celou Prahu z vyšších pater, 
blízké napojení na dálnici D1 či stanici metra trasy C Budě-
jovická a nabízené bytové standardy včetně možností klientských změn. První obyvatelé se sem 
začali stěhovat letos na jaře. Ateliéry Rezidence Rozhledna zahrnují plochu 36 m2, nejmenší byt je 
ve velikosti 38 m2 a naopak největší pojme více než 104 m2. Celková užitná plocha budovy činí 
7400 m2. 

Bytový dům Rezidence Rozhledna má nosnou železobetonové konstrukci. Obvodový plášť tvoří 
kombinace fasádního zateplovacího systému a dřevěných Euro oken. Práce na projektu byly zahá-
jeny demolicí původního objektu Armabetonu na podzim 2006. Vlastní stavební práce byly zaháje-
ny v létě roku 2007. Architektonický návrh projektu vytvořil ateliér OMICRON-K Ing. arch. Mar-
tina Kotíka. 

Břažany vydělají na obchvatu 
K místům, jejichž život se výrazně zlepší do-

budováním jižní části expresního okruhu kolem 
hlavního města, patří také Dolní Břežany a okol-
ní obce. Obchvat mimo jiné napomůže význam-
nému zrychlení dopravy ve směru na Prahu 5 a 6 
a celý pravý břeh Vltavy – stejně jako na opač-
nou stranu k dálnici D1. Dolní Břežany a celý 
dolnobřežanský region se tak stanou ještě pří-
stupnější pro automobilovou dopravu z centra 
Prahy.  

Přitom tranzit povede mimo obce, takže oby-
vatelé i návštěvníci budou moci mnohem intenzivněji těžit z okolní nádherné, celistvé zeleně. Pro-
jekt Pražského silničního okruhu je rozdělen do několika částí, které jsou na sobě navzájem nezá-
vislé. Některé z úseků jsou již v provozu a další jsou rozestavěné, případně ve fázi intenzivních 
příprav.  

Úsek 513 mezi obcemi Vestec a Lahovice, který přímo ovlivní dopravu v okolí Dolních Břežan, 
patří do druhé kategorie, tedy právě realizovaných. Na stavbě jsou v současné době dokončovány 
zemní práce na hlavní trase, na mostních objektech je dokončeno založení a průběžně probíhá 
betonáž pilířů a nosných konstrukcí. V oblasti křižovatky Dolní Břežany je dokončováno bednění 
mostovky na mostu přes hlavní trasu silničního okruhu. Celý úsek by měl být dokončen v první 
polovině roku 2010. 

Vzorový byt v Rezidenci Park Třebeš 
V Hradci Králové v rámci čtvrté etapy projektu Terronic, nazývané Rezidence Park Třebeš, byla 

dokončena hrubá stavba dvou bytových domů. Třetí objekt generální dodavatel STAKO Hradec 
Králové v hrubé stavbě dokončí letos v létě. Develo-
perská společnost EUBE v této čtvrté etapě vybudu-
je celkem 136 nových bytových jednotek. V červnu 
se otevře vzorový byt a v sobotu 13. 6. mezi 10. a 
15. hodinou proběhne pro zájemce den otevřených 
dveří. Rezidence Park Třebeš (Terronic IV.) je sou-
částí rezidenčního developmentu, který společnost 
EUBE realizuje v Hradci Králové v městské části 
Třebeš.  

V této čtvrté etapě se staví tři bytové domy s cel-
kem 136 bytovými jednotkami. Domy s 5 či 6 nad-
zemními podlažími nabídnou byty o velikostech 
1+kk až 4+kk, od 40 m2 až po 100 m2. Architektem 
projektu je osvědčený Ateliér architektury Šuda & Horský, který se podílel na architektonickém 
řešení i předchozích fází projektu. Všechny 3 domy by měly být postupně dokončeny ve 2. čtvrtletí 
roku 2010. 
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vydá letní dvojčíslo 

V srpnu vychází letní dvojčíslo Stavitele, 
které se bude ve zvýšené míře věnovat progra-

mu Zelená úsporám - 
Ekostavba. Do programu se 
již nyní přihlásily stovky 
firem a další desítky mají 
problémy s tím, aby vyho-
věly požadavkům, které 
stanovili úředníci Minister-

stva životního prostředí ČR. V červenci Stavi-
tel nevyjde. 

Veletrh COMPOSITES EUROPE 
COMPOSITES EUROPE letos otevře své 

brány na novém výstavišti ve Stuttgartu v 
termínu 27. – 29. října 2009. 

Z ekonomických, ekologických i funkčních 
důvodů narůstá význam lehkých konstrukcí. 
Právě umělé hmoty se zesílenými vlákny pře-
svědčují nejen pestrostí materiálů a možností 
zpracování, ale i rozmanitostí oborů využití. 
Veletrh se věnuje tvrzeným umělým hmotám a 
nabídne nejnovější technologie ve zpracování 
a výrobě, služby nebo konstrukční materiály. 
Očekává se 350 vystavovatelů a  7000 odbor-
ných návštěvníků. 

Češi pronajímají v Kyjevě 
Přestože první nájemníky bude moci kyjevský 

multiplex přivítat až koncem letošního října, již 
nyní společnost STAVBY a.s. jedná s potenciálními 
klienty o konkrétní nabídce interiérů administrativ-
ních ploch, bytů i doplňkových služeb. Multifunkč-
ní centrum v Kyjevě „Jamská 35“ buduje společ-
nost STAVBY a.s. společně s ukrajinským develo-
perem PROMBUD za podpory finančního ústavu 
Proinvestbank. Výstavba první i druhé fáze komple-
xu si vyžádá celkové investice ve výši zhruba 2 
miliardy korun. Na realizaci projektu se podílí hned 
několik českých firem – vedle společnosti STAVBY 
a.s. také firmy STATUS a.s., Atelier SECCO či 
Techfloor a Stomix.  

Nové přemostění železniční stanice v Táboře 
Výrazné zkrácení jízdní doby mezi Blanickým předměstím, Čekanicemi a centrem Tábora nejen 

pro individuální automobilovou dopravu, ale i pěší a v budoucnu i pro MHD nabízí ode dneška 
přemostění železniční stanice Tábor. Přemostění je také pro osobní automobily alternativou silnič-
ního spojení podjezdy železnice pod Černými mosty a na silnici I/19. Jde o již druhou dodatečnou 
stavbu v souvislosti s realizací IV. železničního koridoru. Tou první je na podzim loňského roku 
zprovozněný prodloužený podchod pod železniční stanicí Tábor. Celkové investiční náklady do-
sáhly necelých 138 mil. Kč bez DPH (164,2 mil. Kč s DPH). Zhotovitelem mostu bylo sdružení 
firem „OHL ŽS - SWIETELSKY přemostění Tábor“, projektantem firma Pontex, s.r.o.  

Délka mostu je 106,8 m, celková délka přemostění 89,9 m. Most je čtyřpolový o rozpětí polí 
20,2 + 26,8 + 25,5 + 19,3 m. Je navržen na zatížení „B“ dle ČSN 73 62 03. Šířka vozovky mezi 
obrubami je 9 m. V každém směru bude motoristům sloužit jeden jízdní pruh, po stranách je v 
každém směru umístěn pruh pro cyklisty. Chodník je situován pouze na severní straně mostu a má 
šířku 2,25 m. 

Elektrárna na střeše 
Zájem o fotovoltaické insta-
lace na střechách v České 
republice roste. Počet pro-
jektů do této doby zaregis-

trovaných v internetové aplikaci 
www.stresniburza.cz, která spustila pro-
voz začátkem letošního roku, překročil 
koncem května hranici 100 projektů a 
celkové plochy 100 000 m². Tento webový 
systém provozuje Střešní burza s.r.o., 
100% dceřiná společnost Photon Energy 
a.s. (NewConnect: PHO). Se amotným 
počtem instalací to prozatím není až tak 
slavné. V běhu jsou dvě střechy. Důvodem jsou administrativní problémy – dohady s ČEZ, zapsání 
zástavy na katastru nemovitostí apod. 

Minimální plocha šikmé střechy pro zařazení do tohoto systému je 50 m2, což představuje mož-
nost instalace panelů s výslednou kapacitou zhruba 5 kW. Náklady na jeden kW jsou zhruba sto 
tisíc korun. Zástupci „burzy“ ale tvrdí, že návratnost se pohybuje kolem 8 - 9 % a předpokládají, 
že i po započtení dalších nákladů (údržba, výměna vadných dílů, pojištění…) se investice díky 
státem garantované výkupní ceně elektřiny začne vracet po deseti letech provozu, přičemž provoz 
takové elektrárny je propočítán na 30 let. Po tuto dobu totiž platí i věcné břemeno na střeše. 

„Dynamický růst počtu zaregistrovaných střech na Střešní burze dokazuje, že se tento systém 
burzy stal efektivním obchodním nástrojem pro majitele střech, investory a instalační firmy,“ uvedl 
ředitel společnosti Roman Zeman s tím, že rychlý růst registrovaných střešních ploch přivedl 
Střešní burzu od etapy procesních příprav do etapy realizace projektů. „Očekáváme, že dalším 
milníkem pro Střešní burzu bude konec roku s 2000 registrovaných střech a 100 připravených 
nebo zrealizovaných projektů,“ dodal Roman Zeman. 

Dále bylo ke konci května v systému Střešní burza aktivních 42 makléřů, 38 investorů a 5 part-
nerských instalačních firem. Tato burza zprostředkovává investice  do střešních fotovoltaických 
projektů v ČR. Na jednom místě propojuje vlastníky nemovitostí, investory a instalační firmy. 
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Tržby České všeobecné stavební loni vzrostly 
Tržby České všeobecné stavební společnosti 

se v roce 2008 mírně zvýšily na 99,6 milionu 
korun. Předloni firma utržila zhruba o dva 
miliony korun méně. Čistý zisk podniku se 
však loni meziročně snížil téměř o dvě třetiny 
na 246 000 korun. 

Stavba lanovky na Sněžku by mohla začít v roce  2010 
Stavba nové lanovky na nejvyšší tuzemskou 

horu Sněžku by mohla začít v příštím roce. 
Radnice v Peci pod Sněžkou, která stavbu 
připravuje, snížila náklady na její výstavbu, 
aby měla větší šanci uspět při žádosti o dotaci 
z evropských fondů.  

Podporu výstavbě nové lanové dráhy v Peci 
pod Sněžkou vyjádřil hejtman Královéhradec-
kého kraje Lubomír Franc. „Teoreticky je 
možné postavit celou stavbu za jeden jediný 
rok," řekl starosta Pece pod Sněžkou Alan 
Tomášek. 

Slavkov plánuje stavbu cyklostezky 
Cyklisté by v budoucnu měli být schopni se 

ze Slavkova do Bučovic dostat jen po místních 
silnicích a stezkách. Umožnit to má nový úsek 
cyklostezky, který chce stavět slavkovská 
radnice. 

KRÁTCE 

http://www.stresniburza.cz,
http://www.stavitel.cz
http://www.stavitel.cz
mailto:jiri.kucera@economia.cz
mailto:jitka.korcekova@economia.cz
mailto:hana.vinsova@economia.cz
mailto:richard.franek@economia.cz

